
Van Ticaret ve Sanayi Odası (Van TSO), 201'l yılında Van'da meydana gelen deprer
lerden sonra yapılan Başbakanlık Toplu Konut İdaresi (TOKİ) konutlarının fiyatların
düşürülmesini ve geri ödemelerin yeniden yapılandırılarak ertelenmesini talep€ttl,,

Mart 2015 YlL; 3 SAYI: 1i ğVAN TİGARET VE SANAYi ODASİ AYLİK YAYİNİ
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HESAP VERIYORUZ
Yaklaşık bir buçuk yıl önce Van TSO'da yö-
netimi devralan ve yönetime geldikten sonra
da her 6 ayda bir hesap verme geleneğini
başlatan Van TSO bir kez daha basın önünde
hesap verdi

B.B. vANsPoR,A
DEsTEK

Van Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu,
B.B Vanspor için başlaılan "bir forma da sen

al" kampanyasına destek amacıyla forma sa-

tın alarak kampanyaya destek

8l It 8l ToPUK
PROJESİ VAN,DA BAŞLADI
İzmir Ticaret Odası İş Kadınları Konseyi tara-
fından başlatılan "8l ll 8l Topuk" projesi
Van'dan başladı. Van Kadın Cirişimciler lcra
kurulu tarafından davet edilen lzmirli kadın-
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lar Projenin startını Van'dan verdiler.
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Van Ticaret ve Sanayi O-
dası yönetim kurulu,
rnodernizasyon çai ışma-

!arı başlatılan K:pıköy
Cümrilk Kapısında ince-
Ienıe!erde bulundıı.
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Van TSO'nun öncülüğünde aylardır
Festivali) ile birlikte kent ekonomisi

Van Shopping Fest (Van Alışveriş
adeta buldu.,lı
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Van Shopping Fest ile birlikle İran'daki 15 günlük nevruz tatilini fırsat bilen İranlılar ilimize akın etti. Otellerin dolu
luk oranı yüzde 1 00'e ulaşırkcn, Van'a gcIen İ ranlı luristler, bol bol atışvcriş yaparak esnafın da yüzünü güldütdü. Soı
bir.ıyda 26 bin İranlı Van'a giriş yaptı. Nevruz ve Festival dolayısıyla bu sayının 50 bini bulacağı tahmin 
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2 ıVAN TicARET VE 5ANAYi oDAsl AYLlK YAYlNl§

EKoNoMI İl^Y^T BULDI

Van Ticaret ve Sanayi Odası'nın öncü-
lüğünde aylardır hazırlığı yapılan Van
Shopping Fest (Van Alışveriş Festivali)
start aldl. ] 5 Mart - 5 Nisan tarihİeri a-
rasında düzenlenen festival özellikle
Newruz döneminde binterce İranlı'nın
van ekonomisine katkı sunmasına ze-
min hazırlarken, festivalin ilk gününde

çekilen kareler sıcak bir hava oluşturdu.

Van Ticaret ve Sanayi Odası (Van
TSO)'nın, İranlı turistlerin Nevruz tatili
dolayısıyla en yoğun geldiği dönemde
ekonominin canlanmasını sağlamak a-
macıyla organize eıtiği 'Van Shopping
Fest' kortej yürüyüşüyle başladı. Van
Valisi İbrahim Taşyapan, Van Büyükşe-
hir Belediye tşbaşkanı Bekir Kaya ve
Hatice Çoban, Van TSO Başkanı Nec-
det Takva, siviI toplum kuruluşu temsil-
cileri ve vatandaşlar ile davul zurnalar
eşliğinde Van valiliği önünden başlaya-
rak Cumhuriyet Caddesi'nde gerçekleş-
tirilen yürüyüş, Sanat Parkı'na kadar de-
vam etti. Burada açı|an el sanatları
standlarını gezerek yapılan çalışmalarla
ilgili bilgi alan protokol üyeleri, daha
sonra vatandaşlarla sohbet ederek fo-

toğraf çektirdi. Van Valisi ibrahim Taş-
yapan "l5 Marl - 5 Nisan tarihleri ara-
sında düzenlenen festivalin İran başta
olmak üzere birçok ülkeden ziyaretçile-
rin kente akın ettiğini ve ekonomide
canlılık sağladığını aktardı.

O

TAŞYAPAN: FtsTivAt VAN,A BÜYÜK
KATK| SUNDU
Alışverişin turistler için önemli bir olay
olduğunu dile getiren Taşyapan, '15
Mart-s Nisan tarih|eri arasında gerçek-
leşen festival ilimize büyük katkı sundu.
Dış ülkelerden gelen misafirlerimiz için
a|ışveriş büyük bir öneme sahiptir. Bu
festivaI sayesinde gelen ziyaretçilerimiz
doya doya alışverişin tadını çıkardı. Van
TSO'nun öncülük ettiği festivalde katkı
sunan esnafımıza ve kurumlarımıza te-

şekkür ediyorum. İnşa|lah ilimize, yöre-
miz insanlarına ve esnafımıza bol ka-
zançIar getirmesini diliyorum. Bunu da-
ha geliştirerek ileri ki yıllarda be|ki yılda
iki defa yapma imkAnı doğabilir.'dedi.

KAYA: isrıNsuıjol YAPAMADıK,
vAN,DA YAPACAĞlz
Van Büyükşehir Belediye Başkanı Bekir
Kaya ise, kent ekonomisini canlandır-
mak amacıyla 20 günlük bir festival dü-
zenlendiğini belirterek, kentte yaklaşık
2 yıldan bu yana yaşanan ekonomik
durgunluğun giderilmesi amacıyla ö-
nemli bir çalışma olduğunu söyledi.
kentin ekonomik olarak ilerlemesi ko-
nusunda ticaret odasının birçok etkinli-
ğinin olduğunu hatırlatan Kaya, şöyle
konuştu: "Kentimizin ekonomisini can-
landırmak amacıyla 20 gün sürecek a-
lışveriş festivali ilk defa yapılıyor. Kenti-
mizin ekonomik durumunun bir dur-
gunluk içinde olduğunu ve esnafımızın

çeşitli anlamda şikayetlerinin olduğı
hepimiz biliyoruz. Umarım bu festivı
kentimizin ekonomisine büyük katkı
olmuştur. BiIdiğiniz gibi yakın tari
bir ekonomi zirvesi düşünmüştük. M
lesef başarılı olmadı. Bu konuda \
TSO ve YYÜ ile yine bir takım çalışr
larımız olacak. Biz hiçbir zaman bı
medik o projemizi. Belki İstanbul'da
pamadık, ama Van'da yapacağız. l

kimse siyasi kariyerini Van'ın ekono
sine kurban etmemelidir. Biz o 3ün
geride bıraktık. Herhangi bir açıklar
da yapmadık. Bu kentin ekonomisi
takım çıkarlara feda edilmemeliı
Kent ekonomisini olumsuz etkileyeı
beyanlardan hepimizin kaçınması ge

kiyor. Van Ekonomi Ziruesini yine l

tün kurumlarımızla beraber bu keı
gerçekleştireceğiz." Dedi.

TAKVA: EKoNoMi ıırı şrvoiı
Etkinliğe destek veren herkese teşek
eden Van Ticaret ve Sanayi Odası E

kanı Necdet Takva ise, 'Dünyada e
nomi her şeydir. Ekonomi her şe1
derken homojen bir dağılıma katkı s

layacak kensel ekonomiyi geliştirm
ten söz ediyoruz. Van'ın bölgede yö
ten, yönlendiren bir misyonu olduğu
kurumlarımızın da bu çerçevede
mode| üstlenmeleri 8erektiğini düşü
yoruz. Özellikle İran'da newruz yoi
katılımlı gerçekleşen önemli bir b
ram. Bu 20 günlük etkinliğin kentirr
katma değeri yüksek bir aktiviteye
nüşmüş olması bizleri son derece mt
nun etmiştir. Birlikle beraberce kenti
zin kalkınmasına, ticaretine, refah
katkı sunalım istiyoruz.' Diye konu

'Van Shopping Fest' alışveriş festival
destek veren iş yerleri, müşterilerine
lirlenen tarihler arasında kendi beli
dikleri oranda indirim imkAnı sun
Festival kapsamında hazırlanan log
afişlerin asıldığı iş yerlerinde geçerl
lan indirimli alışveriş imkAnının yan
ra, turistlerin ilgisini çekmek amac
sokak gösterileri, sanatsal etkinlikleı
konserler de düzenlendi. Festival
yunca desteklerini esirgemeyen bü
kurumlarımıza ve alışveriş günleri
yunca gelen ziyaretçi|erimize sağdu
lu yaklaşımları ile güleryüz gösteren
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Van Ticaret Ve sanayi odasl Yönetim Kurulu Adtna

Necdet TAKVA

yavln kuaulu
Faruk BlNER, Ömer iNANç, M!rat BEYAZ,
serueı KlRAN, özlem ÜNsAt, Höseyin ABi,

cerman PULAT, Ayş€8ül AKMAN, Mehmet Reşit AŞAN

zuhal EREN, Ahmet ERZEN, onur DAÖTEKiN, cumali ÜLcEN,
Mahmut l ŞU'I, Abdullah tsMtRAY, Mesuı TUNÇDtMiR

iletisim
iskele Caddesi No: 51 VAN

Te|: (0432) 210 O0 55 - Fak§: (0432) 216 44 88
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Necdet TAKVA

Van Shopping Fest'in Ardından
Van Ticaret ve Sanayi Odası Iiderliğinde ve kentin di-

ğer tüm dinamiklerinin katkıları ve fedakArlıkları so-
nucunda kahvaltı Rekorundan sonra bir ilke daha im-
za atıldı. Van'da alışverişi canlandırmak, şehrimizin
marka değerini yükseltmek için yola çıktık ve l5 Mart
-5 Nisan tarihlerini alışveriş günleri olarak belirledik.
Kalıcı bir etkinliğe dönüşmesi, yaptığımız çalışmanın
sonuçlarına bağlı olmakla birlikte esnaftan aldığımız
tepkilerin çok olumlu olduğunu belirtmek isterim. Sa-
nırım bundan sonra bu etkinliğimize Celeneksel Van
Shopping Fest diyebileceğiz.

Bir şehrin ekonomisinin büyüklüğü şehrin sosyo-kül-
türel seviyesi ve yaşam kalitesini de olumlu anlamda
etkilemektedir. Bundan dolayı tüccarlmlZln ve sana-
yicimizin temsilcisi olarak bizler, yola çıktığımız gün-
den bu yana şehrin ekonomik yapısını güçlendirme-
yi, dış dünyayla ilişkilerini geliştirmeyi, şehrin tüm
aktörlerini Van ortaklığı temelinde bir araya 8etirmeyi
temel amacımız olarak belirledik ve bu amaçları ger-

çekleştirecek sürdürülebilir yönetişim anlayışını be-
nimsedik. İşte Van Shoppin8 Fest tam da bu amaç ve
hedeflerimizi ve uyguladığımız yöntemi sınamak için
bize büyük bir fırsat sundu. Bu anlamda Van Shop-
ping Fest bir alışveriş etkinlıği olması bakımından
kent ekonomisinin canlanmasına vesile olmuş ve es-
nafımızın yüzünü güldürmüş, hem de düzenlenen
sosyal ve kültürel etkinliklerle şehrimize olan bağlılı-
ğımızı ve kentlil ik bilincimizi tazelemiştir. Kentimizin
farklı noktalarında konser, sergi, müzik dinletisi, kor-
tej yürüyüşü düzenlenmiş ve caddelerimiz ışıklandı-
rılmış, bu karnaval havası bizlere şehrimizi tanıma ve
tan|tma fırsatl sunmuştur. Bütün bu kazanımların yanı
sıra festiva|imizin başladığı 8ün ortaya çıkan anIamlı
ve özlediğimiz fotoğraf karelerinin dili ise banş dili-
nin şehrimiz ve insanımız için ne denli önemli oldu-

ğunu 8östermiştir. Van Shopping Fest aynl zamanda
Van'ın kapılarını İran'a açması bakımından da bir mi-
lat olmuştur. İlk kez kitlesel düzeyde İranlı misafirleri-
mize ev sahipliği yapmış o|duk. Festivalin Nevruz ta-

tiline denk getirilmesinin nedeni İranlı turistlerin he-

def kitle olarak belirlenmesinden kaynaklanmaktadır.

Festivalimiz hangi konularda eksiklerimiz olduğunu
tespit etmemize de vesile oldu. Şehrin altyapı olanak-
ları, konaklama ve ulaşım kapasitesi, hizmet sunan
esnafımızın tüketiciler|e olan iIişkileri gibi konular ö-
nümüzdeki dönemde üzerinde çalışacağımız konular
arasındadır. Bu sorunları tespit etmek ve festivali or-
ganize etmek üzere l 5 kişilik bir ekip kurduk. İstan-

bul, Ankara ve İzmir dışında ilk kez Van'da düzenle-
nen alışveriş festivalimizin başarısı Van'ın başarısıdır.
Katkı sunan bütün paydaşlarımlza teşekkür|erimi su-

narlm.
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EEffi *VAN TicARET VE sANAYi oDA5l AYLlK YAYlNln İL

ESNAFİN SHOPPİNG FEST YORUMfu\

AKT|F ClYlM:
Festivalin çok büyük fayd.-ısını gördük.
Her sene olması dileığiylc. lvlemleket için
çok büyük ekonomik kazanç. Van'ıı-ı kal-
kınması için gerekli bir adım
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Naci ERÖRs

isnn ciyiıı:
ı\4üşteri 1ıotaıısiyel i m iz i g,eI iştirdi. Celen
tı-ıristlcri bı_ıracla tutıııanıızı s.ığladı. Eko-
ı,ıonıik ol.rrak esı,ıafın tanıamı pastadan
p.ıy aldı.
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NUR PERDE:
Turist potansiyelinin burada kaImasın-
dan çok nıemnunuz. Ekonomimize ciddi
katkısı oldu. Esnaf bu sayede çeşitliliğini
.ırttırdı ve ekonominıiz canlandı. Emeği
geçeı-ı herkcse teşekkürlcr.

Muhammet KAÇMAZ

*

KUTLU OPTiK:
Çok olumlu bir festivaldi. Van'ımıza ya
kışan bir aktivitcydi. Esnafın yüzünı'i gül
düfdü.

Salih KUTLU
ı
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lMA| KOZMET|K:
. Esnı[ t_ıl.ır.ık t,ııılıIıgı lıitst,llik, l tı,r ıı,ııt
'! olm.ırı rlileğiylc.

j*|,

Ömer Faruk EKİN

9
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OKYANUS:
Festir,.ıIin ç<ık bıiyUk etkisi oldu. Van'a
lıir şeyler k.ıtn,ıak içiıı sponsor olduk.
Un,ıarıı,ıı clevamı gelir. Emeği geçenlere
ıcşckkürIer.

Mustafa ÇAKAR

IEKE IEANS:
Festival beklentiIcriınizin üstündc bir
katkı sağladı. Teşekkürler.

İhsan ERCELİK\

AKDENiz TANTUNi:
Shopping, Fest' in ciddi bir katkısı o|du,
Satışlarımızda yüzde 4O' a yakın bir artış
oldu. Herkes faydalanıyor.
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Selami ÇETIN

ffiı

tlMAN AVM:
Celen tüm maişlerilere gerckcn cleğcr
verilmeli. Festivale sarJcc,c lıir scnelik
bakılmanıalı. Vaıı'ın bijtün esıı;ıfl.ırııı.ı
g,erçcklcn çok ciclcli bir katkısı olclı-ı.

Erdal CAKAR

ı

E
BELEDlYE PASA|l:
(ok citldi lıir artış oldu. (-ok mcmnun
rılclı-ıl<. I'ıs.ıj olarak rahat [-ıir nefes alma_
ınızı sığl.ıclı. Enıı,ği geçc.n herkese şük-
r.ııılarıı-lıı SunLıy()rt/ıl].

Zeki ASLAN

2üY

il

:

1l \ !l

1
-1

rır

, SONMEZ GlYlM:
Genelde turist|eriıı kıtkısı oldu. Her se-
nekinden dah.ı iazla .ılışvcriş y;_ılıtılar ve
ekoncınıi caı,ılaı-ıclı. Fiy,ıtl.ırcl.ı inclirin,ı
onları menınun etti.

Tur8ut sÖNMEz

URARTU cÜıııÜş:
Yal;ılııı.ısı gcrekeı,ı lıir çalışmaydı.
BüyLik lıir eksikligi kapaıtı. Çok
takdlr cdiyorun-ı.

Erhan ÇELİK
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TAKVA ; "ıiztıvııERiMtzg HE$AP vERIYoRIrz
gerçekleştirildi ve 138 adet karar alındı,

1Oll yrl, toptamında 'l44 toplantı yapılarak

292 karar alındı.

ffi 6 adet meclis ıop-

lantısı gerçekleşti ve bu toplantılarda 49

gündem maddesi görüşüldü. 20'l4 yılı topla-

mında 1 2 toplantı 86 karar sayısına ulaşıldı,

ıVAN TicARET VE sANAYi oDAsl AYLlK YAYlNl,

olduğu, vergisini verdiği ülkenin verginin

nasıl harcandığı konusunda bilgi sahibi ol-

mamasl yurttaşların en büyük sorunudur,

Dolayısıyla biz de VAN TSO olarak Türki-

ye'de toplam 365 oda ve borsa içerisinde ü-

yelerimizin bizlere bu faaliyetleri yürütme_

miı için verdiği aidatların hangi tür faaliyet-

lerde harcandığını. ne düzeyde gerçekleşti-

ğini görmeleri gibi bir hakları olduğunu biIi-

İorrİ. S, yüzden 6 aylık dönemlerde bu he-

sabı Van kamuoyuna vermek zorunda oldu-

ğumuzun gerçeğiyle de bugün sizlerle bu et-

kinliği 8erçekleştiriyoruz." Dedi.

Hesap
söyleyen Takva bu beklentilerin ise diğer ku-

ruluşların da hesap vermesi olduğunu belirt-

lepler doğrultusunda 6 ay|ık dönemdt

kişiye eğitim verildi. Bu sayı 2O14 y

753 oIarak gerçekleştirildi.

@§#Z aylçerls'mde 42 firmaya kapas
poru düzenlemiş, yıl toplamında bı
B4'e ulaşmıştır.

@
'0l41,1ffi-İRİncl 

6 aylık dönemindı

mız tarafından 'l56 adet iş makinası
yapıldı. Yıl toplamında bu sayı 333'e y

di.

2O1 4 yı lnln 6

çekleşıirilmiş olup, söz konusu toplantıIarda
ja+ eünd". maddesi görüşülmüştür, Yıl 8e-

nelinde toplantı sayısı 49, gündem maddesi

568 olarak gerçekleştirdik.

ffirekleşen Akil Ta-

cirler kurulu ikinci altı aylık dönemde iki

top|antı gerçekleştirmiş Ve toplam toplantl

sayısı 3'e ulaşmıştır.

@ffiİffi;l;İo.".'ra" Medi kal, Bi l işi m

ve DoğaI Caz Sektörü değerlendirme top-

lantısı yapılarak 20 sektör toplantısı gerçek-

leşmiştir.

getr

ti. Takva
yaparken
nizi istiyoruz Bütün kurumlardan bu nevide

bir çalışmanın yapılması yonündeki talebi-

mizi de paylaşmak iStiyoruz. Bizim yerel yö-

netimlerimizin bu anlamda bir kurumsal

kültüre dönüşmeleri 8erektiğini buradan ifa-

de etmek istiyorum. kamu kurumlarının bu

konuda neler yaptıkları nı, yılda ne kadar bir

bütçe harcadıklarını ve bu bütçeleri hangi

şöyle devam etti: "Tabi biz bunu

beklentimizin olduğunu da bilme-

rumdan 2184 ürüne ilişkin fiyat tespit

gelmiştir. Bu taleplerin fiydt tespiıleri

rak ilgili kurumları ulaştırılmış. 2014

toplamında bu sayı 3498'e ulaşm|ştır

@
Geldik rakamlara. Rakamlar bana 8oİ
li şeylerdir. Ben rakamların sihrine iı
rum. Bizim 2014 için belirlediğimiz
bütçemiz -gelir ve gider olarak- 4

100 bin Tl'ydi. 2O15 içinde 4 mily

Yaklaşık bir buçuk yıl önce Van TSO'da yö,

netimi devralan ve yönetime geldikten son,

ra da her 6 ayda bir henp verme geleneğini

başlatan Van TSO hir kez daha basın önün,

de hesap verdi..,

Van Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu

ve Meclis Üyeleri, Sivil Toplum Örgütü

Temsilcileri ve Basının katıldığı toplantıda

etkili bir sunum yapan Takva, bu geleneği

sürdüreceklerini ve her kurumun da halka

hesap vermesi gerektiğini söyIedi,

Van Ticaret ve Sanayi Odası 2014 Tem-

muz-Aralık dönemi 6 aylık faaliyet raporunu

acıkladı. VAN TSO binasında düzenlenen

ıoolanııvla aı,ı[lanan faaliyetlerde konuşan

licarel've Sanayi Odası Başkanı Necdet

takva seffaf ve sürdürülebilir bir yönetim an-

layış,nİ ka.uoyu ile paylaşmak için bir ara-

ya geldiklerini söyledi.

Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Ü-

velerinin vanı sıra STK temsilcilerinin ve çok
savıda basın mensubunun katıldığı 6 aylık

faalivet raporunda açıklamalarda bulunan

Necjet Takva, diğer kamu kuruluşlarının,

verel vöneıimterin ve halka hesap vermesi

sereken ttjm kuruluştarın bu şekilde hesap

İermesi gerekıigini söyledi, YaptıkIarı faali-

vetterin vanı sıra var olan sorunları politika-

cılara da raporlar haiinde sunduklarını belir
ten Takva, i'Tek bir tanesi bile; burada yerel,

kamu va da politik merci vAN Tso yönetim

kurulu başkanı ya da üyeleri kişisel bir lasar-

rufta bulunmuşlar diyemez, Yapılması gere-

ken hesap vermek, şeffaf olmaktır,Buyursun-

lar halka hesap versinler." Dedi,

VAN TSO'nun şeffaf olması ve sürdürülebi-

lirliği için hesap verdiklerini dile getiren

rak"va su ifadelere de yer verdi: "Bugün bir

araya gelmemizin sebebi, yaklaşık 1,5 yıldır

yrni g"Or"rde olduğumuz dönemden bu ya-

., V]n kamuoyuna, Van licaret ve Sanayi

Odası üyelerine yaptığımız faaliyetleri 6 ay-

lık dönemler ha|inde, sunmaktır, Böyle bir

taahhüdümüz vardı ve biz 3, dönem hesap

verme anlayışını da hayata geçirdik,

faal ivetler cerçevesinde gerçekleştirdikleri ni

bilme gibi bi, İ,.kk,.,r,n olduğunu mutlaka

kamuovuna aktarmamız gerekiyor, Bunu ya-

oabildiğimiz ölçüde şeffaf ve demokratik o-

İabilir, jemsil ettiğimiu kurumların sürdürü-

lebilir olmasını sağlayabiliriz, Bunu yapma-

dığımız ölçüde de kapalı, gayri şeffaf bir yö-

neİim anlay,şına sahip olur ve hesap vere-

mez hale geliriz. Belki buna bir örnek olması

hasebiyle de bugün gerçekleştirdiğimiz bu

faaliveİin cok değerli olduğunu sizlerle pay-

lasmak isterim. Eğer ki Van'daki bütün kamu

krrr. ,e kuruluşları, yerel yönetimler bunu

bir kurumsal kültüre dönüştürebilirlerse e-

min olun Türkiye'de fark yaratan bir kent ol-

ma özelliği arz edeceğiz, Buna hepimizin

çok ihtiyacı var.

@EffiEİl1.liğimiz taraiından 6 aylık

dönem içerisinde 74 üye iştemi gerçekleşti-

rildi.

@
ffi-,v" giyim yardımı yapıldı, Yıl

toolamİnda bu sayı l250'ye ulaştı, Oda ola-

,"'k hu, n" kadar bu tür yardımları kamuoyu-

na yansıtmasak da bu vesiIeyle söylemek is-

tiyorum.

@
Meclisimizin kararı ile uygulamaya KonuıaIı

F,eçmiş yıllara aıl faiz afh uygulaması kapsa-

İ,,na"-O aylık dönem zarfında 'l796 firma

basvuruda bulundu ve 61'1,660,78 TL tuta-

,rnda ,ıaizsiz aidat ödeme imkanı sağlandı,

@
ffi,l, ("ri.lnde odamız tarafından üye-

bin TL'lik bir bütçe belirledik, Ont
re paylaşmış olalım.

ffi4.1oo.oo0.0o
iLK ALTl AY GELiR: 1 .5,1B.91 8.76

iKiNCi ALT| AY CELiR: 2.188.739

TOPLAM GELiR: 3.637.658.07
CERÇEKLEŞME ORANl: %88,70

@
TOPLAM BUTÇE: 4.100.000.00
iLK ALTI Ay ciDER: 

,ı.493.305.6i

iriNci nı_rı AY GIDER: 2.103.1 :]

TOPLAM CiDER: 3.596.438.32
GERÇEKLEŞME ORANl : o/o8Z,Z0

BüLTE

,tırıin vnprırtARlNl BiLMEYE HAKKI,
MlZ vAR"

TAHMiNi tiYAT/MUHAMMEN BED

PlTtIRl

K SORÜN HESAP VERE-TAKVA: EN
MEME!

ii ıı-o evr ı r FAAti yETtER
işTt VAN Tso,
ME StEK KoMiTE ToPLANTltAR

"TicARtT oDASl DEMEK, T icn
oDA DEMEK DEĞitDiR"
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E g LTEN ıVAN TicARET VE sANAYi oDAsl AYLlK YAYlNlı /
in bir oda değiliz. Özellikle göreve gel-
liz günden bu yana, bütçeyi borçIu de_
mıştık. Birçok kurum kuruluş ve yetkili-
e yaptığımız sohbetler de 'Ya sizin çok
Jnuz var paranız yok; ya da sizin çok
ıız var'denıliyordu. Ticaret Odası de_
ticaret yapan oda demek değildir. Bi_

,ek gelirimiz var oda üye aidatları ve ü-
,in burada satın aldIkları hizmete karşı-
|de ettiğimiz ge|irlerdir. Onun dışında
elirimiz yok. Bu giderler arasında Oda-
irliğine 250 bin TL yıllık para gönderi-
z. Biz faaliyetlerin tamamını gönüllü bir
de yapıyoruz. Burada yönetime ya da
lise ödenen her hangi bir para yoktur."

@
ıpa Birliği Merkezi tarafından 2 bi!gilen-
e, 1 bölgesel eğitim, 5 adet stand çalış-
gerçekleşti.

@
TSO. ABlCFM Yatırım Destek Ofisi ta-
dan 6 aylık süre zarfında 163 firmaya
:li konularda eğitim-bilgi-danışman-
nansmana erişim desteği sağlanmıştır.

@
k yayın organımız tko Bühen, kesintisiu
ak her ay yayınlandı ve toplamda 48 bin
ıı yapıldı.

@
Fonusu dönemde 527 üye kaydı gerçek-
. 2Ol4 yılı toplamında bu sayı 788'e
;elerek, odamız Türkiye ortalamasında
sırada yer aldı.

@
ıpa Birliği Türkiye İş Celiştirme Merkez-
ağının genişletilmesi projesi kapsamında
ıret ve Sanayi Odalan, kaliteli iş hizmet-
ile rekabet gücü nasıl geliştirilebilir kon-
nsında odamıza başarı ödülü verildi. Bu-
yanında yine odamızın birçok ödülü

J n uyor.

@
<iye OdaIar ve Borsalar Birliği ile oda-
tarafından hazırlanan B00 adet Rama-
ayı gıda yardım paketi, ihtiyaç sahipleri-
Jağıtılmıştır.

@
kiye-Macaristan iş forumu odamız ev sa-

heyet arasında karşılıklı ziyaretlerin yapıl-
ması kararı alındı.

ffi
Van Ticaret ve Sanayi Odası olarak sayısal
Takograf kartı hizmeti verilmeye başlandı.
Odamız bu hizmeti veren 42. oda olmuştur.
Bu süre zarfında 62 adet Takograf kartı dü-
zenlenmiştir.

@
Türkiye'de yapılan bütün fuarlarda yerimizi
aldık. Bu vesileyle kentimizi tanıtma adına

çaba sarf ettik.

@
van Tso yönetim kurulumuz ve meclis ü-

yelerimizden oluşan heyet Urumiye ve Teb-
riz Ticaret Sanayi, Madencilik ve Tarım O-
daları, Salmas Belediyesi ve Kaymakamlığı-
nı ziyaret ettik. Ziyaret esnasında iki ülke a-
rasındaki ticari ilişkiler, sınır kapılarında ya-

şanan sıkıntılar ve ilimizde İran Baş Konso-
losluğu açılması gibi konular ele alındı.

!@
'Yap-tllEn ]aeTŞaEr arasınaa yer alan iran
gezisi hakkında da çarpıcı açıklamalarda
bulunan Takva şu ifadelere yer verdi: "İran
gezisi çok önemliydi. Bu gezilerde önemli
konular konuşuldu. DAP merkezinin Van'a
gelmesi için Kalkınma Bakanlığı ile bağlan-
tılar kuruldu ancak bize zaten van ve Erzu-
rum'da bir ajans olduğu söylendi. Ancak
DAP merkezi yine de Erzurum'a verildi. Biz-
de bu neticede B vekiIimiz ile bağlantıya
geçtik ve DAP merkezinin Van'a 8etirilmesi
için çalışmalar yaptık ve yapmaya devam e-
diyoruz. Van bunu hak etmiyor. Van bölge-
nin en dinamik kentidir. Bu yüzden yöneten
ve yönlendiren kent olmalıdır. Umuyoruz ki
politikacılarımız da bu sesimize kulak veriı
ler. Bizim en önemli taleplerimizden bir ta-
nesi, Başkale Celincik, Güzeleş Bölgesi'nde
bir sınır kapısının açılması ve serbest ticaret
merkezinin oluşturulmasıdır. Bu Celincik
Sınır Kapısının Salmas'a uzak|ığı 30 kilo-
metredir. Salmas valiliği de belediyesi de o-
rada şunu söylüyorlar; "Eğer ki Türkiye Ce-
lincik'te kapıyı açması yönünde bir irade or-
taya koyarsa, biz güzel dereye kadar, tünele
kadar ki yolu yapmayı taahhüt ediyoruz."
Dedi."

ay Van n!n tesci

dı. Kahvaltı vermek isteyenler artık odamız-
dan tescil belgesi almak zorundalar. Türki-
ye'nin neresinde olursa olsun Van kahvaltısı

vermek isteyenler bu belgeyi almak zorun-
dalar. Bunun Türkiye'de bir örneği daha
yok. Alınan bu tescil belgesinin oda üyeleri-
mize indirimli olarak sunulacağı fakat dışa-
rıdan olanlar için daha farklı fiyat tarifeleri
ile satılacağı kararlaştırıldı.

yana
gönderdikleri yazılar ve raporlar hakkında
da açıklamalarda bulunan Takva, "Peki,biz
politikacılarımızla nasıl ilişkiler geliştirdik.
Onunla ilgili elimde bazı rakamlar var. Me-
sela Van milletvekillerine 201 3 ve 2014 dö-
nemlerinde gönderdiğimiz yazı|arı sizlerle
paylaşmak istiyorum." Dedi.

- Vergi ve SSK primlerinin terkinine ilişkin
25.06.2013 tarihinden bu yana defalarca
yazılar yazdık. İlk yazışmayı o tarihte yaz-
dık. Mazbatamızı aldığımız 8ün yaptığımız
ilk yazışmadır. O günden bu yana bu ko-
nuyla ilgili sürekli yazışmalar yaptık. Cerek
sekiz milletvekiline gerekse Bakanlığa bu
yazışmaları defalarca gönderdik.
- Yerel seçimlerden önce bir anket çalışması
yapmıştık. Yerel seçimler bi|dirgesini onlara
gönderdik.
- Firmaların özellikle kamu kurumlarından
alamadıkları hak edişlerinin zamanında ö-
denmesine ilişkin yazılar yazdık.
- Vekil buluşma günleri projesini hayata ge-

çirdik. Sekiz tane millewekilimize, ayda bir
gün odamız üyelerine katkı sağlamaları için
yazılar yazdık fakat henüz bir geri dönüş a-

lamadık.
- İSEDAK toplantılarının Van'da yapılmasına
yönelik talebimizi ilettik.
- SRC sınav merkezinin mutlaka Van'a alın-
ması için talebimizi ilettik.
- K belgesinde indirimin yapılması için tale-
bimizi ilettik.
- Deprem sonrası binalarını yıkan arsa sa-

hiplerinin kentsel dönüşümden yararlanma-
ları için yazışmalar yaptık.
- İş-Kur işçilerinin sorunlarının çözümüne i-

lişkin yazılar yazdık.
- Bölgeye özel ekonomik destek ve mikro
uygulamalar yönünde taleplerimizi ilettik.
- Sınır kapılarının önündeki engellerin kaldı-
rılması için taleplerde bulunduk.
- Çözüm 5ürecine destek için taleplerimizi i-

lettik.
- Torba yasaya kentsel dönüşüm için konut
kredilerinin dahil edilmesi talebinde bulun-
duk.
_- tt.balık kurumunun yeniden faaliyele gir-
Y.İiİb ran.lil talebimiz oldu.
- Şehir stadının yapılması için talepte bulun-

duk.
- Oto sanayi sitesine sağlık ocağı açılması i-

çin talepte bulunduk.
- Kamu mal alımlarının yerel firmalardan ya-
pılması için talepte bulunduk.
- Kentsel dönüşüm için yasa tasarısı hazır-
lanması için talepte bulunduk.
- Van mermerciler kooperatifi arsa talebinin
karşılanması için talepte bulunduk,
- Van et kombinasının hayata geçirilmesi i-

çin talebimiz oldu.

son yl

iğinde gerçekleşti. Forumda, inşaat, ta-
-hayvancılık, turizm, çevre makine ekip-
ıları sektör|eri, yuvarlak masa çalıştayın-
<arşılıklı görüş alışverişinde bulundu. İki

ki çatışma ortamının yaratmış olduğu eko-
nomik suç potansiyelinin ortadan kaldırıl-
masına yönelik bilimsel bir rapor gönderdik.
- Ekonomik suçlara ait sicil affı çıkarılmasına
ilişkin raporlar gönderdik.
- Çevre yolu konusundaki handikapiarı de-
taylarıyla raporlaştırdık ve gönderdik.
- Van-Şırnak Karayolu ile ilgili bir rapor ha-
zırladık ve gönderdik.
- Enerji sorunu ile ilgili rapor hazırladık ve
gönderdik.
- Gelincik sınır kapısı ile ilgiIi talebimizi bir
dosya halinde gönderdik.
- Doğalgazda halen yaygınlaştırılmamış uy-
gulamanın ortadan kaldırılması için rapor
hazırlad ık.
- Çağrı merkezi kurulması için Kalkınma Ba-
kanı bize millewekillerinin önünde söz ver-

mesine rağmen biz ücretsiz yer temin etme-
mize rağmen rapor gönderdik.
- kamu arazilerinin tahsısi konusundaki ta-

leplerimizi gönderdik.
- Merkezde yapılan ihalelerin yeıelde ve da-

ha şeffaf yapılması için rapor hazırladık.
- Cirişimciliğin desteklenmesine yönelik ra-

por hazırladık.
- Bankacılık ve finansmana erişim konusun-
da yaşadığımız sorunları rapor halinde gön-

derd ik.
- İhtisas gümrüğü açılması için talebimizi
bildirdik.
- Serbest bölge için aynı şekilde rapor 8ön-
derdik.

vekillerıne ana başlıklarıyla yaptığımız ya-

zışmalar ve gönderdiğimiz raporlardır. Tek
bir tanesi burada yerel, kamu ya da politik
merci VAN TSO yönetim kurulu başkanı ya

da üyeleri kişisel bir taassupta bulunmuşlar
diyemezler. Hesap vermesi gereken yer de
varsa başlıklar bunlardır. Buyursunlar halka
hesap versinler. Bunu da kamuoyuna sunu-
yoruz". dedi

@
"Bunlar 2()1 3 ve 201 4 yılı içerisindc miIlet-

VEKiLt[RE GÖNDERitEN YAZ|tAR VE RA-
PoRtAR

VEKiLtERE GÖNDtRiLtN RAPoRtAR

vAN KAHVAtTlsl vAN Tso CÜvtNcEsi
AtT|NDA
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hpılto y'de Çalışın alat B aşladıaa

Van'ın gelecek 50 yılını şekillendirecek Kapıköy Cümrük

Kapısının modernizasyona yönetik yapılan çalışmaları

izlemek için buradayız. Çok heyecanlıyım, çünkü ilimiz

özelinde yaklaşık 1.5 milyon insanın hayatını doğrudan

etkileyecek bizim için çok önemli olan iran Pazarna

erişimizi kolaylaştıracak, buradaki bu çileyi sona erdire-

cek bir pro.jenin başlangıcı için burada olduklarını belir-

terek "Türkiye Odalar Borsalar Birliği ve Cümrük Ticaret

Bakanlığı ile ortak kurduğu Cümrük Ticaret İşletmeleri

A.Ş. nin blitUn kara sınır kapılarının modernizasyonu ile

ilgiti protokol yapıldı. Van Ticaret ve Sanayi Odasının da

ortağı olduğu Cümrük Ticaret İşletmeleri A.Ş. yaklaşık 15

gün önce Kapıköy Cümrük Kapısının modernizasyonu

çalışmalarını başlattı. Üst Yapıya ilişkin de bir ay içinde

ihale süreçleri tamamlanacaktır. Bu yıl sonu itibari ile

Kapıköy Gümrük Kapısı Modernizasyon çalışmaları

tamamlanacaktır. Bu İran üzerinde de olumlu etki yarata-

caktır. Onlar da kendi Cümrük Kapılarını modernizasyo-

nunu başlatacaktır. Bizim için çok önemli bir proje,

Bizim yönetimimiz döneminde bu çalışmanın hayata

geçirilmesi gurur duyulacak bir durum. Ama Van Kamu-

oyu da takdir edecektir ki bu konuda çok iyi çalıştık, ilgili

kurumlarla çok iyi lobi faaliyeti yürüttük. Bu heyecanı-

mızı sizler ve Van Kamuoyu ile paylaşmak bizim için

onur vericidir. Direk olarak hepimizin ticari hayatını

o|umlu etkiteyecek bu projenin bir an önce hayata

geçmesi içinde gerekii tüm desteği vereceğiz, Bizim bu

çalışmalarımızı destekleyen Yönetim Kurulu Üyelerimi-

ze, Meclis Üyeterimize, destek veren tüm birimIere,

yıllardır bunun çilesini çeken Özalp ve Saraylı üyelerimi-

ze teşekkür ederim" ifadesini kullandı,

ficaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu, moderni-

ın çalışmaları başlatılan Kapıköy Cümrük Kapısında

emelerde bulundu.

ISO Yönetim Kurulu Başkanı Necdet Takva, Başkan

ımclları Yavuz Karaman, Halit Yakut, Yönetim

lu Üyeleri Metin Abi, Burhan Kandaşoğlu ve Ömer

; ile Kapıköy Gümrük Kapısında TOBB'a bağlı

ırük Ticaret İşletme|eri tarafından yap-işleldevret

eli ile inşaat çalışmaları başlatılan Cümrük Kapısı

ıtı hafriyat çalışmalarını yerinde incelediler.

köy Gümrük Kapısı inşaat alanında incelemelerde

nan Van TSO Yönetim Kurulu Başkanı Necdet

ıa, Bugün Van'ın en önemli projelerinden biri olan,

L

Takva, Gümrük Kapısı'nda görüştüğü gençlerin de gele-

cek adına büyük umut beslediklerini belirterek "Aslında

yöre halkı da buranın modernizasyonunu uzun süredir

bekliyor. ÇünkU yıllardır çok çileler, zorlukIar çektiler,

Dolayısı i|e burada yapılacak modern Cümrük Binaları,

sadece buradaki üyelerimize, gençlerimize değil, özelde

Van genelde ülkemize büyük katkılar sunacaktır" şeklin-

de konuştu

Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kuru-

].B. Vanspor için başlatılan "bir forma

;en at" kampanyasına destek amacıyla
ıa satın a|arak kampanyaya destek sun-

lr.

.l Tso yönetim kurulu olağan yönetim

ı|u toplantısında gündem maddelerini
jştükten sonra B.B. Vanspor'a destek

nek için birer forma aldı.

ı TSO Yönetim Kurulu Başkanı Necdet
va, kentin tüm değerleri ve renkleri ile
bütün olduğrınu belirterek "B.B. Vanspor
fesyone| futbol takımı, bulunduğu ligden

Iige çıkmak için bir mücadele veriyor,

ıspor'un bu mücadelesine kent yaşayan-

olarak destek vermeliyiz. Bizde Van Ti-
et ve Sanayi odası yönetimi olarak baş-

lan "Bir forma da sen al" kampanyasına
ıetim kurulu üyeleri olarak forma alarak

,tek verdik. "Van'ı sevmek Van'a hizmet-

ılur" sloganı bizim yönetim anlayışımızın
önemti değeridir" ifadesini kullandı.

n Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kuru-

toplantıda B.B. Vanspor formaları ile bir-

elik mesajı verdi.
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'trize Soru nları Van TSO' da T attışıldı
iye Odalar ve Boısa|ar Birliği (TOBB) ile AB
iye Delegasyonu'nun düzen|ediği
3B-AB Delegasyonu Vize Toplantısı' Van'da
ldı.

T;caret ve Sanayi Odası (Van TSO) ev sa-

ğinde düzenlenen toplantıda konuşan Van
Başkanı Necdet Takva, Van'ın AB üyeliğini

ızla destek|eyen iller sıralamasında ilk sıra-
a bulunduğunu belirtti.

:nin ulus devletlerin dolaşımını kanıtlayan
mli.araçlardan biri olduğunu anlatan Takva,
Iürkiye arasında göç ve yerleşme ile oluşan
ı deneyim olmadığını, vize ile AB ü|kelerine
ıhatin iş dünyası için çok önemli olduğunu
edi.

ıa, özellikle vize başvurularının olumsuz so-
lanmasının birçok iş adamını ihracat yapma
a dış pazarlara açılma konusunda karamsar-
iteceğini bildirerek, şöyle konuştu:

nyanın '17. büyük ekonomisine sahip olan
ıiye vatandaşlarının vize alması, bu kadar u-

şartlara ve sorunlara tabii tutulmamalıdır.
:elikle iş dünyamız için AB üye ülkelerinin
ıylık getirmesi ve bu konuda üye ülkeler ile
ımiz arasında daha sıkı bir çalışma yapılması
:kir. Türkiye'nin en büyük ticaret partneri o-
AB'nin vize uygulamalarını daha esnek hale
rmesi, ekonomik, kültürel alışverişin olumlu
lenmesine katkı sunacaktır. İran ve lrak'la ti-
i yapan üyelerimizin AB'ye üye ülkelerden
ı alırken karşılaştığı sorunlar, vize başvurusu-

nun reddi, ret gerekçesinin bildirilmemesi ya da
gerekçelerin lalmin edici bulunmaması öne çı-
kan şikayeller arasındadır. Reddedilen vize baş-
vurularının yüzde 65'inde herhangi bir gerekçe
sunulmamıştır. Cerekçe sunulması halinde ise
bunlar başvuran tarafından tatmin edici bulun-
mamlştlr.

Türk vatandaşlannın vize başvuru sürecinde
konsolosluk görevlilerinin davranışlarından şi-
kayeıçi olduklan ortaya çıkmaktadır. iletişim so-

dır.'
Portekiz Büyükelçiliği Vize Bölüm Başkanı Ana
Luisa Riquito ise Türkiye ile Portekiz arasında
2014 yılında 1,4 milyar gibi bir ticari ilişki bu-
lunduğuna dikkati çekıi.

ceçen yıl 744 öğrencinin Portekiz'i erasmus
kapsamında ziyaret ettiğini aniatan Riquito, şun-
ları kaydetti:

'Aynı zamanda Türkiye'den çok sayıda turist de

başlayabi liyorsunuz. Schengen ülkeleri arasında
artık iç sınırlar kalkmış durumda ve bunlar artık
birer ülke içi seyehat muamelesi görmeye baş|ı-
yor. Bu proje üçüncü dünya ülkelerinin de Avru-
pa'ya seyahatlerini kolaylaştırdı. Bizlerin bura-
daki görevi aslında AB'ye yapılan ziyaretleri ko-
laylaştırmaktır. Ama tabii ki gayri resmi yo|larla
yapılan göçlerle de ilgileniyoruz. Ancak zaman
içerisinde yapılan çalışmalara rağmen sistemin
halen sıradan vatandaşlar için çok da tanınmış
olmadığını belirtmek isterim.

Schengen vizesine başvurmak Türkiye'de nere-

deyse gündelik bir sorun haline gelmiş. Bizler
insanlar arasındaki bu paylaşımı sağlayacak kişi-
ler olarak ticari iIişkileri, akademik, bilimsel, tu-

ristik akışları düzenlemeye çalışıyoruz. Bizler
sorumluluğumuzu üstlenmeliyiz ve schengen ile
ilgili farkındalığı artırma konusundaki çalışmala-
rı da gelişıirmeliyiz. Türkiye'deki ekonomik ak-

törler olarak schengen vize|eri konusunda daha
iyi faaliyet yürütmek için elimizden geldiğince
yardımcı olmaya çalışacağız.'

Toplantıda birer konuşma yapan AB Türkiye De-
legasyonu üyeleri ile Portekiz, Letonya, Litvan-
ya, Avusturya, Almanya büyükelçiliklerinin tem-
silcileri, vize aIımının kolaylaştırılması konusun-
da gelinen son durum hakkında katılımcılara
bilgi verdi.

Portekiz, Letonya, Litvanya, Avusturya, Alman-
ya ile AB Türkiye Delegasyonu temsilcileri ve
Vanlı iş adamlarının katıldığı toplantı konuşma-
ların ardından basına kapalı devam etti.

runları, randevu sisteminden kaynaklanan so-

runlar, başvuru öncesi ve sonrasında başvuruya
ilişkin bilgi alınamaması, randevu tarihlerinin
geç verilmesi, konsolosluk ve aracı kurum per-

sonelinin tavır ve tutumları, fiziki altyapıya iliş-
kin sorunlar da söz konusudur. Talep edilen vize
ile konsolosluk tarafından verilen vize arasında-
ki farklardan doğan şikayetler de bulunmakta-

Portekiz'e geliyor. Schengen proiesiyle Avru-
pa'da tek ülke gibi faaliyet yürütüyoruz. Bunun
da anlamı schengen ülkeleri arasında seyehat e-

den kişiler için iç sınır kontrolleri söz konusu de-

ğil. Sadece dış schengen sınırları için vize kont-

rolleri söz konusu. Schengen vizesi alındıktan
sonra başka bir ülkeye seyehat edilebiliyor. Sc-

hengen ülkeleri içerisinde serbestçe dolaşmaya

rAN Tsoı ToKİ KoNI,TLARININ FİYATfu\RI
aaaaaoO

NDıRIL§ıN, oDEMELERI DE ERTELEN$IN
ı Ticaret ve Sanayi Odası (Van TSO),'l yılında Van'da meydana gelen
rem|erden sonra yapılan Başbakanlık
ılu Konut İdaresi (TOKİ) konutlarının
tlarının düşürülmesini ve geri ödeme-
ı yeniden yapılandırılarak ertelenmesi-
r|ep etti.

alakalı basın açıklaması yaparak, fiyatların
düşürülmesi ve ertelenmesi konusunda
girişimlerde bulunduklarını ifade etti.
Başta Başbakanlık olmak üzere, milletve-
killeri, Valilik ve Toplu Konut İdaresi

Başkanlığı nezdinde girişimde bulunuldu-
ğunu belirten Van TSO Yönetim Kurulu
Başkanı Necdet Takva, depremde 30 bin
konutun yıkıldığını, bunun yerine lOKİ
tarafından 20 bine yakın konut tamamla-
narak hak sahiplerine teslim edildiğini
aktardı.

Deprem dönemine ilişkin yapılan uygula-

maların ilde yerel bir ekonomik krizc
dönüştüğünü belirten Takva, "Ekonomik
krizi ve halkın refahını doğrudan ilgilendi-
ren bu olumsuz tablonun giderilmesi için
ekonomik olarak aciI müdahaIe alanlarına
ihtiyaç duyulmaktadır. Nisan 2015 içeri-
sinde geri ödemeleri başlayacak olan söz
konusu konutların aylık toplam gerı

ödemesi yaklaşık B mılyon TL civarında
dır. Ancak ne ilımizin ekonomisi ne de bu

nen yüksek fiyatlı daire fiyatlarının düşü-
rülmesini ve geri ödemelerinin yeniden
yapılandırılarak ertelenmesini talep ettik."
dedi.

"Acil müdahale aracı olarak değerlendirdi-
ğimiz bu talebimizin hayata geçmesi duru-
munda hem kent ekonomimiz düzelecek
hem de vatandaşlarımız rahat bir nefes

alacaklar." diyen Takva, "Ümit ederiz ki
bu talebimiz ilgili makamlar tarafından

ı'da, 23 Ekim ve 9 Kasım 201 'l tarihin-
meydana gelen deprem|erde 30 bin
ut yıkılmıştı. Yıkılan konuıların yerine
Ki, 20 bine yakın yeni konut inşa etti.
ıutların ilk taksitleri Nisan ayında başlı-

konutlardan hak sahipleri bu
durumda değildir. kabul edilir. Aksi

nezdindeyaptı- yaşanan
tarafından belirle- cektir." diye

da büyüye-
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T an lçin 250 Yatrııncıd atı Yatırıın Başvuru§u
üm sürecinin etkisiyle Van ekonomisinde olumlu gelişmeler
nıyor, Van'a son bir yılda 250'nin üzerinde firma yatırım
,uruw yaptı. Sanayicilerin beklentisi ise; Van'a özel bir teşvik.
ı tahsis süreçlerinin hızh ve etkin olması,

Organize Sanayi Bölgesi 2000'li yıIlann başında kuruldu.
ılduğu aylarda yatırımcı bulmakta zorlanıyordu. Bugün ise,
ımclların taleplerine zor yetişiyor.

üm süreciyle beraber bölgede oluşan iyimser hava Van'a
ım yapmak isteyen firmaların sayısında büyük arttş yaşanma-
neden oldu. Bugüne kadar 130 fabrikanın açılış yapiğı

'ye sadece son bir yılda 25O'yi aşkın yerli yabancı firma
,uru yaptt. OSB'de bulunan bazı işletmeler yalrımlarını büyü-
:n, yeni yatırımcılar da fabrika açmak için sırada bekliyor.
ak bölge işadamlarının teşvik beklentileri karşılık bulamadığı

§ikayetçiler.

ızeera Türk'e konuşan Van Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı
det Takva, yapılan başvuruların büyük kısmının çözüm süreci-
verdiği güvenden kaynaklandığını söylüyor ancak altyapı
<likleri ve sürecin uzamasl nedeniyle sıkıntl yaşadıklarına
at çekiyor:

ıa önce kimse gelmiyordu. Barış sürecinden sonra talepler
ıeye başladı. Son iki haftada, 20'ye yakın yatırımcı firma
ım için müracaat efti. Son bir yılda 260'a yakın bir müracaatla
ı karşıya kaldık. OSB olarak toplamda 514 hektara ulaştık. Bir
ıını 2015 yılı içerisinde tahsis edeceğiz. Yurt içinden başvuru-
yanında Almanya'dan Amerika'dan ve komşumuz İran'dan

5'e yakın müracaatlar aldık. Cerçekten süreçle beraber büyük
ılerle karşı karşıya kaldık" Van TSO Başkanı Necdet Takva,
,urulardan önce alt yapı sorunlarının giderilmesi gerektiğini
:di.

a tahsisi süreçleri hızlı olmalı"
apı eksikliklerine de dikkat çeken Takva, arsa tahsis süreçleri-
hızlı ve etkin olması gerektiğini, OSB'ye yapılan başvurulara
en karşılık verilip arsa tahsisi yapı|ması 8erektiğini anlattyor:
ırımcıya destek konusunda mevzuatlar uygun hale getirilmeli.
adece Van'da değil Diyarbakır'da Urfa'da ve birçok gelişmeye
ait potansiyeli olan illerde yaşanan temel bir sorundur. Bu
Jda arsa tahsisi süreçleri hızlı olmalı. Ama bunu yapamıyorsu-

nuz, İki yıldır bu adamlar bekIiyor. Çoğu yatırımını başka bir alana
kaydırmış olabilirler" dedi.

"Van için özel teşvik uygulanmalı"
Mevcut teşvik yasasının sıkıntılı olduğuna da değinen Takva'ya
göre öncelikle kentlerin yatırım ortamının iyileştirilmesi gerekli.
Van'da lojistik ve serbest bölge oluşturulması yönünde çalışmalar
bulunuyor. "6. Bölge Teşvik Yasası" adıyla bilinen düzenlemeye
göre, yatırımın ön koşullarından biri yatırım tutarının en az 500
bin TL olması.

Takva, bu oranı şu sözlerle eIeştiriyor:

"Bu Van için öngörülebilecek bir şey değil. Bu zorunluluğu 250
bine hatta daha aşağılara çekmeleri lazım. Çünkü 500 bin lira
nakdi olan bir kişi teşviksiz yatırımını yapacak 8üçtedir. Eğer teşvik
edecekseniz bu sınırı kaldırmanız lazım. yatırımcı 'l00 bin liralıkta
yatırım yapmak isteyebilir. Van özelinde Van'a has yeni bir teşvik
uygulanmalı.

Organize Sanayi Bölgesi büyüyor
Van Organize Sanayi Bölgesi (O5B) böl8enin en hızlı gelişme
kaydeden sanayi alanlarının başında geliyor.
OS8 Başkanı Necmettin Çok, bölgede 4. ve 5. etap çalışmalarına
başladıklarını söylüyor:

"Doğu Anadolu ve Van ölçeğinde düşündüğümüzde bu başvuru
büyüktür. Birçok OSB'de bu talebi bulamazsınız. Ancak bunu Van
için yeterli bulmuyoruz. Van'ın bulunduğu konum itibariyle
büyük bir pazarı var. Asya ülkeleri, Türki cumhuriyeıler, İran.,.
Ancak maalesef üretim çok düşük. Bölgede '150 milyon nüfusa
hitap edecek Van Organize Sanayi hesap ettik. Muhteşem bir
kongre fuar merkezi yaptık. Üretici, bölgede oImayan ürünü üretip
sergileyecek ve ihracat yapacaktır. İşgücü iIe llgili bir sıkıntı yok,
genç ve yetenekli bir nüfusa sahibiz. Bundan dolayı biz daha çok
yatlrlmcl istiyoruz."

'Teşvikler yetersiz"
Teşvik konusunda OSB Başkanı da Ticaret Odasıyla benzer görüş-

te; Van'a ayrl bir statü tantnmasl gerektiğini söylüyor: "Biz bu
teşvikleri yetersiz buluyoruz. Yani küçük çaplaki KOBİ'ler için
yeterli olabilir. Ama işi biraz daha büyük düşündügümüz zaman
cazip gelmiyor. Van için yeni bir teşvik yasası bu bölgeye has

çıkanlabilir. 8unu biz birkaç toplanhda dile getirdik. 201 5 yılında
değişmesini veya iyileştirilmesini bekliyoruz" 6-7 Ekim olaylann-
dan yatırımcının psikolojik olarak etkilendiğini söyleyen Çok,
birçok yatırımcının o dönemde karamsarlığa düştüğünü ancak

Yine de Yatlrlmlnt geri çekmediğini 
'" 'oI]İJ#o,,",*,"_Fatih sevinç

a
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sınırsız destck sağlayacağımızı belirtmek isterim" dedi

TAKVA; BiZi Y()NETENLER BizE SEVGi CÖSTERMEDi

ry
Konukların havranlıkl.ı dinlediği Takva "Bu coğrafya herzanıan
in§anlJLı öncmli yaşanı alanlan Sağlan]ıştır. Hal böyleyken Van
ncclcn çok lirnınn]ıyor. Birbirimizi anl.ımanın birbirimize do
krınnı.ının gerektiği bir zamandayız. Dolayısıyla bizi yönetenle_
rin eıı büyük eksiği belki de sevgiydi. Ben cumhuriyel tarihi bc
yunr:a bizi yönetcnlerin içten bizi yöneıtiklerine inanmıyorum.
Valilcr belediye başkanları buIundukları kentleri severek yönet-
nıelidirler. " dcdi.

Tıkva, ] milyrın nüfu§lu kentte insanların ekonomik, sosyal re-
fah|.ırını yıikseItnıezseniz, İzmirdeki istanlıtıldaki insaııl.rrın hu-
zrırlu ol;ınıay,rıagını belirterck " Van'd.ı lıir insanın gayri s.ıfi ha-
ıılıdan .ıldığı pay yılclı 3 bin 5O0 dolar. Ege ve Marmara'daki
bir lıircyin pnyın.] ise 24 bin dolar düşnrektedir. Bu doğru bir
§cy (lcğj|. Ttinı llkeyi yakından ilgilendiren çözünı sürecini biz
rlc oda tılanık gönülden destekliyoruz, Cumhuriyet Tarihanin en
ainenrli pr()iesidir. Ve başarı ile nihayetlcneceğine de inanıyo-
rtını. Ancak lıu se{er ekonomik sorunlar çıkacak. Çünkü Bölge
insant B()-90 yıldır alamadıklarını talep edecek. Dolayısı i!e Ğ
nünıuzrleki l 0 yıl bölgeler arası gelişmişlik farkının ortadan k.ıl-
dırılnusı için ekonomik olağan üstü hal ilan edilmeli. Bölgemiz-
c|eki ekononıik durum düzeltilmeli ve billgeseI kalkınma sağlan-
mılırlır" şeklinde konuştu.

Takva, "Bakın ben kiirdüm Kürtçeyi de çok iyi lıiliyorum. Anıa
lıeninı öyle bir sorunum vok. Kinısenin böyle bir sorunu olma-
nı.rlı. Düşünün 40 yıl 400 milyar dolar lıeba olan bir kaynağı, in-
sanları aitekileşlirmek, insanları yok etnıek, kendi insanıııı lıu an-
lanıd.ı ikincil lıir kategoride ıanınılamak için h.ır< ıvorsan lıurada
lıir sorun var demektir." ifadesi saIonrlakiler tar.ıfından alkışlaır-
rlı,

Vın'ın çok oııemli lıir hinterlandı olduğtınu belirten Van T5O
Başk,ını Necdel Takva, "Vnn'I nıerkez kılıul edip, 500 knı lik bir
çap çizerseniz. 5 ülke ile birlikte y.ıklaşık 1 25 milyonluk [ıir nü-
[usa hilalı edı.ııcniz_ Böy|csi ilnemli konunıcla bulunan Van'ın
lıu durrımrııııın çok iyi değerlendirilmesi gerekir. Artık ülkemiz-
de çok önenıli tıir zihinscl clcvrim yaşaıınıalı. Biz ekonomi ile il-
gili insınl.ırız, Tıim sosydl küllürel tılgul.ırl.ı birlikte ekııııomiyi
de düşünnreliyiz. Bu ned€nle lıölgesel kalkınma bizler için çok
önenıli" şeklinde konuşttı.

Kırlın (iirişinıcilt,r İt nı Kıırtılu l].ıskııı Yırr|ını< ısı t:sin ı\kır

İş kar|ıııları K()nscyini kurtluklarınrla İzmir Ti(.rrcl O(Iası'n,] bağ-
|ı 7 5 l)in üy(.n in olrluğunu .rnt.ık lırı lıinlt.r ar.ısıırd.ı sırlcıt e lıir
tı.k i1 kariını iiyeı]iı] (,l(luğunu si)ylcvı,n Nar<l,ılı, Karlının Iıaşara-
ııııyır:.ığı hiçlıir şeyin rılnııdığını siiylcrli.

Karlın Cirişimciler İr r.r Ktırılu i}aşkını Scmra ()d,ılıışı, Ka-

,T[K KiŞi ()l ARAK B,\Ş| 
^ı)lK, 

BUC|.JN BüYüK BiR

DEMiRCa "KADIN PRO|ELERiNE PoziTiF AYRlMCltlK YAPI_
YoRUZ"
Doğıı An.ıclolu Kalkınma Ajansı (DAKA1 Cenel Sckrcleri, karlı-
nın iş hav,ılında yer almısı için pozitif ayrıııcılık sergilediklerini
belirtcrck "Bölgemizde kadınlar ma.ılesef ekonrrnıik hayatıır
i1 inde dcğillcr. Bu tıran 'X, 

'l 9 civarında. Biz tfoğu An.ldolu Kal-
kınnıa Ajansı olaıık Kaclınların sundukları projclcri desteklemek
istiyoruı. Bu ncdenle onlara 1;ozilii ayrınıcılık sergilivoruz. An-
rak, ştırru di f]ijrdük ki ckığruı bilgilendirmc ve yönlendirnıc ile
karlınların iyi bir ekrınonıik potan§iyele sahilı oltluklarını gör
(liik. ÖnüınLizdeki rlönemrlcn daiıa unıutlrıvum" sekliıırle ko_
ılLıştU.

T^RVA ";n() KM,llh 
^t^NDA 

125 Mil YoN PoT^NSiYtl
VAR"
V.ln T5() Yöncıiı]] Kurulu B.ışkanı Takva "Kadının lıu cesareti ve
azmi k.ırşısııırlı sayg,ıyla eğiliyorum" diyere,k söze lıaşlayarak
"(J/(ln al.]d.]n soDra e5inı Filiz tlınımlı ilk kez hir tolılanııva k.ı-
lılılım vı,iıı.ın kı 1ok lıt,rer.ınlınrlını. İş kıınsclinızin \(,y.ı biİ-
lintılı ol(luğunuz lıcrlıangi lıir kadın 8irişim( inin Van'da yapa-
cnğl bir yatlrlm Ve proje için odamız ve yönetim kuru|u olarak

Konscyi Başkanı Asunıan Nırrl.ılı kursüyc çık-
\/il]'ıı] 1](i2(,l tılrJuğuıru rluy
lıir kıııısclılt,, güzclliğe sıhip
lıiiyülrıli lıeni, lJundaıı lıi)1,1ıı

ilk 5a'Zii §ıı <ılrlu "Ben
lıiiylı,si 1,Iiğ.n ıi§lii

lıilıı ıivrırı lı ını Van .l(leta
karlınları Kcınseyi \/.ın'rlan çıkııay.rcağız, Vııı'a gclnıevc
crlrı c|liz" tltıli,

r|cvanıınrla, sıiz konusıı konscyi tck b.ışına vc lck
ktırltıliu ıııı, lıcş yıl içintk,, İznıir ycn_,liıırlc }7()

1 2B0 iiyclı,ri buluntlıığunu siiylcıli.
uyı,ı i Tütr

gı,ııı,i iıırk, jse
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TURNuvA
xiıısıı xoıusu: Diınya tarihindeki ilk satranç turnuvaslnın os-

manlı İınparatorluğu'nda duzenlendiğini hiliyoı muydunuz? Yıl

1546... İngiltere'nin veba salgını ve taht kavgalarıyla çalkalandığı
bir donemde, Osmanlı İmparatorluğu'nun hükümdarı Kanuni Sul-

tan Suleyman, Avrupa'daki krallara bir davetiye gönderir: Dünya

şampayonunu belirlemek ıizere, ü|kenizin en iyi latranç oyuncusu

Konstantinopolis'te duzenlenecek turnuvaya davetIidir. Turnuvanın

galilıi, hem önenıli bır seruet elde edecek, henı de ülkesinin itibarıııı

artıracaktür. ingilteıe satranç şampiyonuna eşlik eden ve saygın lıir

eğitmen olan Roger Aschanı, öğrencisi EIizabeth'i de yanına alır.

Ancak şehıe ulaşınca buyük bir tehlikenin içine duştüklerini anlar

lar. Sıra dışı bir katil firardadır ve Sultan'ın önenıli misatirlerinden

biri, turnuvanın açılış gecesinde saray bahçesinde vahşice öldürül-

müştür. Ascham, cinayeti soruşturmak üzere Sulıan tarafından gö-

revlendirilir. Elızabeth ile birlikte araştlrmayl derinleştirdikçe, tur
nuvanın ardıntIaki gerçeklerin vanı sıra gizli kalmış sırları, işlenen

cinayetleri ve diplomatik ihanetleri keşfederler. Yaşadığı ve şahit ol-

duğu olayiar, g,elecekteki İngiltere kraliçesinin hayatını tümden de-

ği!tirecektir.

Kurbağa Prens

Yazan: Grimm KARDEŞtER

Uyarlayan: Zeynep MATARAcl
Yönetmen: Zeynep MAIARACl

Oyunun (onusu:

Kurbağa'dan prens olur mu demeyin. Masal bu ya

prensin eski yaşamına kavuşması için güzeller gü-

zeli prensesiıı O'na gerçeküen'arkadaşım' demesi

g,erekmiş.

mesiyle kurbağa eski yaşamına, prenses ise hiç ha-

yal etmediği bir dünyayla karşılaşır.YAZAR:

MATHTHEW RtlllY

ffi I
Prensesin en değer verdiği oyuncağını göle düşür I

Bakın bu masalda prensesi ve sevinıli kurbağayı

daha nasıl sürprizler bekliyor.
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PINoKYo
Viryon Tarilıi
Yapınıı
Tür
Siirc
Yönetncn
Oyuncular

2] Nisan 2015
20l3 - Almanya
Aile
99 Dak.
Anııa Iustice
Floriaıı Lukas , Ulrich Tukur ,

Anke Engelke, Sandra t]üller
A|p Kırsan , Ccnırc Kcmcr

Mario Aclorf

seslcnclirenler

FİtM ÖZETİ: Yaşlı Ceppetto ı.ıst.ı bir çanı ağ.ıcı dalından, yalnızlığına ortak oIabilc,,

cek lıir arkaclaş yaratmayl başarıı ve ona Pinokyo adını ,,,erir. Pinokvo s.ıclece konuş-

makl.ı kalnı.ız, .ıl,nı zamancl.r yaş.ım lıularak nercclcl,se insan özclliklerini ta§ıma},a

başlar ve bunclan sonraki h.ıyatı çcşiıli ı,naccr.ıl.ırı ev s.ıhipliği va;ı.ır. Lıstclik söz ko-

ntıstı olaıı \tıranıazIık olunca, Pinokvo'nun ahşaptan bir çocukıaıı hiç lırkı vokttır!

Yaptığı h.ıı,,lazlıllarla Goı]otto usıarı l-ııltır.ın Pinokvo llir gıin y.ış.ıdıkları kasabadın
kaçar i,c Nlangiıfuoco isnrinde lıir kuklacının cline tltişer. Sonr.ısındı isc lıışın.ı [ıir
ttjılij alcrt gelir. ()na lı.ışta kızgın olsa rla sonra sevgili Pinokyo'sunu ar.ını.ıl,a çıkan
Ce|)otto Iı5t,1 isc lrir bıliııal,a 1,em olur! Hcp k.ııılı c.ınll lıir insan.ı döna]şnre hiryaIi

kurııı l'iııokyo, ccsarctini loplnvlp tıst;ıslnl, bali(Lrn k(lrtırır, \/o on lıti1,(ık dileği ger

çek olıır; iıcııı lııbasına kaı.,tışııı lıcııı rle gerçek lıir oğlan çocıığıı olıır! Çocıık
nıaçıllaııııın en scvilcnlerinden lıiıi olan Pinok1,o'nrın lıu 1,arı aninıas-

von vcrsiyontında yüinetmcnliqi Ann.l |usticc üstleniyor

çcl..inılcri (ılkonızide Kıışarlası'ııtla gcrçekleştiri-

lcn iilıı,ıin Ttiıkçc dtılı|ıj k.ırlrostııııla

isc Alp Kırşaıı ı,c Cenıre Kc-
nıcr 1,t,r ılıyor
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:.ı. ı.ı,ı,ı.ı" ı-ı,ş,

: Aksiyon, Cerilim, Suç
: l ]() Dak.
: |anıes w.ln
: |ı*rın Staıham , Vin Diosel . Paul W.ılker, irtichelle
Rorlriguez , Dwayne |ohnson

: Chris Morg,an , (;aıv Scott Thompson
:Vin Diesel , Neal lJ. Moriız

Nl ()ZfTi: Illz, giizcl arıhalar, sol,grın, closılıık, i|ıanct Vc sırİ,ıkaı lomı|ırı

t
ve

7

ıpln]l

iilnılcrcgi|ıi sııs 11t,lıruın

lınırıs WaııJıı|l

\(,rlsln l l]Iilnı lı,ıl[.ıııııı l,ı\() l] Vjnk.nr ıııx,ıılı,st,ıı Dicscl, Dıvay-kurıılııııış,
s(ılWılker lıerılıcrkez kanıt,r.ı\(,Irılıııstııı l'.ı ıı l kırşını geçti.

lıtı kt,z İııgiltere'r|t,n gelcn
)rır,ır'ıır lıt,sılrıııı srırııııkl,ı

inli-lı irı,kilıil)(iliinrün(le§(nl \,aHızlı ()fkcli
i )ntlSlıırt,halı<ırsizlerrlir1ılaırııırla ıı karrIeşi

ııı,ıs l}lıı l,'te,n ııltılııı Lt,nıil k,ıılıı
)iiııııın l lıııııısıııı, l,ıııı, lıı,ı, [lıııırlı
llıııst,ll 11ilıi r,ılılızl.ıı ıl,ı tr,ı ılıvıır.

B rc\\,slcr, ChrisGibsoıı, "Lurlıcris"hcl l,, |orrlına T},rc§c Brirlges,llı ı lı igı ıı,z,
)ntlll ı i ln ıtk,krıruııdtığtı (tyrl(](t

Nılha lie Lıı ıRı ıtısı,v,
Kıırl I] ilnı iıı yats

z<.ıııııırlarlırlır.

lııılluğunr|ı sür[)ri7 I]ir isinı olırık Saıv
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